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ZAVRŠEN EKONOMSKI FORUM U MOKROJ GORI 
 
MOKRA GORA - Dvodnevni "Letnji Vivaldi forum - Planirajmo 2012", posveden 
makroekonomskim i privrednim kretanjima bitnim za planiranje poslovanja u narednoj godini, 
završen je danas u Mokroj Gori, uz učedee oko 100 predstavnika domadih i stranih kompanija, 
preduzeda, banaka, organizacija, institucija, privatnog i javnog sektora. 
 
Premijer Mirko Cvetkovid izjavio je u petak, prvog dana foruma da je u Srbiji obezbeđena 
makroekonomska stabilnost, koja de se nastaviti i u 2012. i očekuje se da iduda godina biti 
mnogo bolja nego ova. 
 
Cvetkovid je na otvaranju foruma istakao da je optimista u pogledu evropskih integracija Srbije, 
kao i da taj proces nije samo politička stvar, ved prevashodno ima ekonomski sadržaj i od 
najvedeg je značaja za privredu zemlje i životni standard stanovništva. 
 
Premijer je ukazao da se u ovoj godini očekuje rast bruto domadeg proizvoda (BDP) od tri odsto, 
a za 2012. je prognozirano 4,5 odsto, ali su te stope rasta i dalje nedovoljne da se značajnije 
osete "po depu građana", zbog čega i dalje mora da se radi na otvaranju novih radnih mesta i 
smanjenju nezaposlenosti. 
 
Potpredsednica Vlade za privredu i regionalni razvoj Verica Kalanovid izjavila je drugog dana 
foruma da je Srbiji neophodan politički konsenzus o nužnosti i pravcima reformi i dodala da se 
tranzicija u zemlji odvija sporije nego u okruženju. 
 
Potpredsednica Kalanovid je ocenila da su osnovni problemi u Srbiji dominacija političkih pitanja 
nad ekonomskim, uticaj krize i česti izbori, a institucionalni okvir je i dalje daleko od evropskog 
standarda. 
 
Učesnici foruma bili su i viceguverner Narodne banke Srbije Bojan Markovid i stalni predstavnik 
Međunarodnog monetarnog fonda u Beogradu Bogdan Lisovolik, bankari, generalni direktori 
preduzeda, članovi upravnih i nadzornih odbora, menadžeri u čijoj su nadležnosti finansije, 
strateško planiranje i analiza, predstavnici države, ekonomske struke i međunarodnih 
organizacija. 
 
Bilo je reči o tome da li su javna preduzeda generator nelikvidnosti ili razvoja, šta je u fiskalnom 
paketu za 2012, kakvu de politiku voditi centralna i poslovne banke i koji su efekti privatizacije u 
Srbiji u protekloj deceniji. 
 
Organizator "Letnjeg Vivaldi foruma" je Ekonomski institut - Mokrogorska škola menadžmenta, 
u saradnji sa Privrednom komorom Srbije. 
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PRIVATIZACIJA NIJE UPROPASTILA PREDUZEDA, ALI TREBA DA BUDE POD STALNOM 
KONTROLOM 
 
MOKRA GORA - Bivši ministar za privredu i privatizaciju Aleksandar Vlahovid izjavio je večeras da 
se ne oseda nelagodno kada se pominju neuspele privatizacije iz vremena kada je on bio 
ministar, ističudi da pojedinačni slučajevi privatizacije treba da budu predmet kontinuirane 
kontrole. 
 

 
 
Prvi ministar nadležan za privatizaciju u vladi Zprana Đinđida: Aleksandar Vlahovid 
Vlahovid je, na 'Letnjem Vivaldi forumu" u Mokroj Gori, istakao da kontrola privatizacije ne 
treba da bude glavna tema kada je u pitanju razvoj privatnog sektora. 
 
On je ocenio da je sudedi prema broju otpuštenih radnika, od oko 200.000, od 2008. godine do 
danas u privatnim preduzedima, taj sektor podneo najvedi teret krize, zbog čega su razumljivi 
protesti radnika jer je istovremeno broj radnika u državnom sektoru povedan. 
 
Ističudi da je zabluda da je privatizacija upropastila preduzeda, Vlahovid je naveo da je delimični 
razlog to što su se pojavili nesolidni kupci koji su hteli da se obogate prodajom imovine 
kupljenih preduzeda, ali je pitanje koliko je takvih primera zaista bilo. 
  
Vlahovid je kao netačne ocenio i tvrdnje da privatizacija otvara 
radna mesta, jer je cilj da se što vedi deo zatečenih preduzeda 
postavi na zdrave ekonomske osnove, a povedanje zaposlenosti 
može se očekivati tek dugoročno. 
 
On je naveo i da je zabluda da Agencija za privatizaciju 
kontroliše zakonitost tog procesa jer ona kontroliše ispunjenje 
ugovornog odnosa posle privatizacije u slučaju socijalnog i 
investicionog programa. 
 
Direktor Agencije za privatizaciju Vladislav Cvetkovid naglasio je 
da je proces privatizacije inicirao reforme u privredi, ali je problem bio u tome što ga institucije 
nisu u tome pratile. 
 
On je napomenuo da je u prvoj fazi privatizacije, kada su prodavana najkvalitetnija preduzeda, 
veliki priliv novca bio "ozbiljan socijalni anestetik". 

Dvodnevni "Letnji Vivaldi 
forum - Planirajmo 
2012", posveden 
makroekonomskim i 
privrednim kretanjima 
bitnim za planiranje 
poslovanja u narednoj 
godini, nastavlja se i 
sutra. 



 
Bivši ministar za privredu i privatizaciju Predrag Bubalo ocenio je da je greška koja je 
napravljena u procesu privatizacije što se pri tome nije više insistiralo na obaveznim 
investicijama. 
 
On je naveo da se, u slučajevima privatizacija gde postoji nezadovoljstvo radnika, treba uvek 
zapitati u kakvom su stanju ta preduzeda bila neposredno pre privatizacije, a ne istorijski 
gledano. 
 


